



The **Blackboard Music Project** is an international development and exchange project aimed at increasing the quality and quantity of concerts for Young Audiences in Europe. The project is a cooperation between ten different partner organisations - all members of Jeunesses Musicales International (JMI) - represented in eight European countries. Levende Musik i Skolen (LMS) coordinates the project from their offices in Denmark.

The project encompasses three [YAM Sessions](#) (young audiences music conferences with live producing, the YAM Awards, keynotes, talks, workshops and live showcases) as well as six national YAM Showcases that will take place in the different partner countries up until the end of 2016. The events will allow Young Audiences professionals to meet for the exchange of ideas and inspiration as well as productions. The aim is to strengthen the international network, to share expertise and knowledge and to promote the international exchange of concerts for children and youth.

The project was launched in November 2014 in Umeå, Sweden where the first project YAM Session took place. For a taste of YAM Session 2014 check out this video (link to video: <https://vimeo.com/112472923>)

All of the experience and information gained during the project will be assembled on the project website [YAMspace.org](#) (link). YAMspace is an international platform for everyone working to bring live music to children and youth. Here you'll find news, events, a toolkit featuring best practices, training videos, interviews, articles, research and much more.

Project Partners:

Levende Musik i Skolen (LMS), Denmark; Jeunesses Musicales International (JMI); Jeunesses Musicales Croatia; Jeugd en Muziek Vlaanderen, Belgium; Jeunesses Musicales Wallonie-Bruxelles, Belgium; Konsertikeskus, Finland; Jeunesses Musicales France, Jeunesses Musicales Macedonia; Rikskonsertene, Norway; Jeunesses Musicales Sverige, Sweden. Finally, Jeunesses Musicales Serbia is an associated partner.

FEDERATION des JEUNESSES MUSICALES WALLONIE-BRUXELLES

Rue Defacqz 1 • B-1000 Bruxelles
T +32 (0)2 207 13 00 • F +32 (0)2 207 13 09
info@jeunessemusicales.be
www.jeunessemusicales.be

La présentation de saison 2016-2017 est un événement du *Blackboard Music Project*, qui reçoit le soutien du programme Europe Creative de l'Union européenne.

Le Blackboard Music Project est un programme international de développement et d'échanges visant à accroître la quantité et la qualité de l'offre de concerts à destination du jeune public en Europe. Il est le fruit d'une coopération entre dix structures partenaires, toutes membres des Jeunesses Musicales International, issues de huit pays européens. L'organisation Levende Musik I Skolen (Danemark) coordonne le programme.



Co-funded by the
Creative Europe Programme
of the European Union

De novembre 2014 à fin 2016, trois YAM Session (intégrant le forum des producteurs et les YAM Awards) ainsi que six showcases (concerts promotionnels) se dérouleront dans plusieurs pays partenaires. Ces événements permettront aux professionnels du secteur jeune public de se rencontrer, d'échanger des idées ou des productions jeune public. L'objectif principal sera le renforcement du réseau international, mais aussi le partage du savoir-faire et la promotion des échanges internationaux en matière de concerts jeune public.

La présentation de saison 2016-2017 des Jeunesses Musicales Wallonie-Bruxelles est le dernier showcase national à intégrer le programme. Une délégation internationale est attendue et vivra l'expérience de concerts destinés au jeune public Belge.

L'expérience accumulée et les informations recueillies au cours du programme seront rassemblées au sein d'un dossier de référence virtuel, et comprendra des vidéos de coaching et de répétitions, des interviews, des articles, etc., le tout accessible sur le site de ***Blackboard Music Project yamspace.org***

Project Timeline:

- November 6-8th, 2014 YAM Session, Umeå, Sweden
- January 10-11th, 2015 Showcase JMFrance, Paris, France
- April 4th, 2015 Showcase JMVlaanderen, Brussels, Belgium
- September 14-16th, 2015 YAM Session, Zagreb, Croatia
- October 25-27th, 2015, Musik i Tide Festival, LMS, Billund, Denmark
- December 2015, Body Rythm Factory tours Festival Tout'Ouïe, Paris, France
- March 10-11th, 2016, Korvat Kävelylle, Konsertikeskus, Finland
- April 14th, 2016 Showcase JMWallonie Bruxelles, Belgium
- October 25th-27th YAM Session 2016, Larvik, Norway

Links:

www.levendemusikiskolen.dk

www.jmi.net

<http://www.hgm.hr/>

www.jeugdenmuziek.be

www.jeunessesmusicales.be

www.konsertikeskus.fi

www.jmfrance.org

www.jmm.org.mk

www.rikskonsertane.no

www.jeunessesmusicales.se



Co-funded by the
Creative Europe Programme
of the European Union